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Blahopřejeme  
V dubnu své výročí oslaví  

pan  
Jan Morong.  

 Jubilantovi přejeme vše nejlepší, hodně štěstí, zdraví  
a pohody v osobním životě.  

                                         Za SPOZ Věra Daňová 
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Kronika obce Černá v Pošumaví. Ev. číslo MK ČR E 13487.  

Zodpovědná redaktorka Eva Brunerová. Tisk: TISKÁRNA ČERNÝ, s.r.o. Neprodejné. 
 

Vaše příspěvky zasílejte elektronicky na zpravodajcerna@email.cz, nebo zaneste na Obecní úřad  
Černá v Pošumaví. Uzávěrka čísla je vždy 25. v předchozím měsíci. 

Za obsahovou stránku i gramatickou správnost textů odpovídají autoři. 

Očím odešli,  
      v srdcích zůstali...       

V dubnu nás opustil  
pan Jan Dub. 
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Zkouška trpělivosti 
 

Konec března a duben nabídly mnoho 
možností na zkoušku trpělivosti. Nejdříve jsme 
netrpělivě čekali na čápa, zda se k nám vrátí – 
všude už hlásili obsazená hnízda, jen  
u nás nic. Až konečně 26. března přiletěl. A za 
týden už byli ve dvou. V Rybníkách i jinde říkali, 
že jeden den byl dokonce boj o hnízdo – náhle 
tam byli čápi tři. Asi mladý si myslel, že když se 
tam narodil, má tím zásluhy a nárok. Další den 
už byli opět jen dva a my se budeme těšit na 
čápata. 

Od Velikonoc jsme prožívali takřka letní dny – 7. dubna bylo již dopoledne 21 stupňů 
ve stínu a zdálo se, že jaro je definitivně tady. Projednávala jsem již vyasfaltování ulice  
u řadovek a vypadalo to, že začátkem května firma přijede. Jenže! V polovině dubna se za-
čalo ochlazovat a 18. dubna napadl sníh, za pár dnů přišly noční mínusové teploty, oblékli 
jsme opět zimní bundy a občasné chumelení nás provázelo až do 25. dubna. Firma tudíž 
musela zastavit práce, které měla mít jinde hotové, a k nám přijede až za pár týdnů.  
Zkouškou trpělivosti tedy procházejí naši občané v řadovkách, ale dočkáme se! 

A také několik domů od základní školy k hrázi, kde jsme kompletně vyměňovali staré 
veřejné osvětlení, kdy za spolupráci děkuji i našim hasičům při vyřezávání částí asfaltu.  
Samozřejmě jsme nahradili i staré žárovky novými LED, jako je tomu už ve většině obce, 
což přinese finanční úsporu v nákladech na energie. 

Jakou zkouškou trpělivosti procházeli v dubnu šestiletí před zápisem do 1. třídy,  
záleželo jistě na každém budoucím školákovi. My máme radost, že jich k zápisu přišlo  
jedenáct a paní učitelky si je chválily. 

V dubnu si začali svou trpělivost testovat všichni řidiči (nejen naši), kteří jezdí  
z Černé směrem na Horní Planou. Na silnici ŘSD začala dilatace mostu na hrázi a provoz 
řídí světelná signalizace. Řídit nás bude i v květnu. 

Zkouškou trpělivosti procházíme buď s Tomášem Thonem nebo Vaškem Pivcem takřka 
pravidelně na kontrolních dnech modernizace hasičárny. Na kontrolních dnech nového 
stánku v letňáku s Dominikem Čerklem je to proti tomu procházka růžovým sadem.  
Samozřejmě – rozsahy prací jsou rozdílné. A když zmiňuji letňák – Dominik se sešel  
s panem Klimešem, který byl u počátku původního letního kina. Také já jsem si s panem 
Klimešem (na snímku) ráda popovídala. Letos je tomu 60 let, kdy se začala psát historie  
našeho letňáku! 

Velkou dávku trpělivosti projevily i naše Matky v pohybu při organizaci Bazárku za pár 
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kaček. Výborná práce a i za občany Černé velké Děkuji. Stejně tak Jarmile Augstenové  
(na titulní straně) za přípravu výstavy jejích výtvarných prací. Reakce byly jen pozitivní. 

Matky v pohybu připravily také pro nejmenší zábavné čarodějnické odpoledne,  
protože jsme letos museli trochu improvizovat vzhledem k rekonstrukci hasičárny. Naši  
hasiči ale opět vybrali strom na májku, převezli, odkornili a jako každý rok skvěle připravili 
na její zdobení na klasickém místě u hasičárny.  

Trpělivě se připravila i Anna Poláková s Marcelou Novotnou na první akci Knihotvoř, 
která se konala v knihovně. Druhé setkání bude v květnu – více uvnitř Zpravodaje. 

A zapomenout nesmím ani na Karla Vláška, který po zimních trpělivých opravách  
spustil již 1. května pravidelný jízdní řád převozu na Kyselov a zpět. 

Trpělivost prý růže přináší. Většinou je to pravda. 
Irena Pekárková, starostka 

Všichni poplatníci obdrželi složenky k uhrazení poplatku za odpad a poplatku 
za psy. Poplatky jsou splatné do 30. 6. 2024. Upozorňujeme, abyste tyto poplatky 
uhradili do tohoto data. Pokud tak neučiníte, poplatky navýšíme o 200 %  
a následně budou vymáhány. 

Děkujeme za pochopení 
   Obecní úřad Černá v Pošumaví 

Haberlandová L. 

Důležité upozornění
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Usnesení 
ze 17. zasedání Zastupitelstva obce Černá v Pošumaví ze dne 9. 4.  2024                              

Usnesení 17/1/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje: 
Rozpočtové opatření č. 2: příjmy 700 000,- Kč, výdaje 700 000,- Kč, financování 0,- Kč.  
(příloha)  
 
Usnesení 17/2/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje: 
Zřízení věcného břemene chůze a jízdy na části pozemků p. č. 1506/132, 195/13 a 190/1  
v k. ú. Černá v Pošumaví ve prospěch YK Jestřábí, z. s. Černá v Pošumaví  152, IČ 035 69 039, 
po dobu trvání nájemní smlouvy na kemp uzavřené 23. 6. 2009.      
  
Usnesení 17/3/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje: 
Zřízení dodatku k nájemní smlouvě o nájmu nemovitosti za účelem podnikání s firmou  
Kitesport, s.r.o., IČ 283 79 713, uzavřené dne 23. 6. 2009, bude od 1. 1. 2024 připočítávána 
k nájemnému inflace.        
 
Usnesení 17/4/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje: 
Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene na části pozemků p.č. 1067/9  
a 1514 v k. ú.  Černá v Pošumaví. Pro stavbu s názvem „Muckov  p. č. 1057/3 NN“ pro  
EG.D, a.s.  IČ 280 85 400 za úplatu.  
 
Usnesení 17/5/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje: 
Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene na části pozemků p. č. 589/39  
v k. ú.  Černá v Pošumaví. Pro stavbu s názvem „Dolní Vltavice 589/26 SNK“ pro EG.D, a.s.  
IČ 280 85 400 za úplatu.  
 
Usnesení 17/6/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje: 
Uzavření smlouvy s ŘSD s. p. č: 39/DS/NS-2024 o pronájmu části silnice I/39 pro akci: Re-
konstrukce veřejného osvětlení v obci Černá v Pošumaví – částečný zábor komunikace I/39.                            
     
Usnesení 17/7/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje: 
Smlouvu o směně pozemků – obec Černá v Pošumaví touto smlouvou směňuje pozemky 
p. č. 185/160 ostatní plocha o výměře 1 116 m2 a 185/132 trvalý travní porost o výměře 
110 m2 a manželé JUDr. M. Purkyt a Mgr. E. Purkytová směňují pozemek p. č. 378/32 travní 
porost o výměře 11 549 m2.          
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Ohlédnutí za jarním bazárkem 
 

Milí přátelé,  
 

s velkou radostí vám přinášíme krátké ohlédnutí za naším jarním bazárkem, který se 
konal v sobotu 20. dubna na obecním úřadě v Černé v Pošumaví. 

V první řadě bychom chtěly moc poděkovat všem dárcům, kteří do bazárku přispěli 
svými věcmi. Bez vaší pomoci bychom to nezvládly! Dále chceme samozřejmě poděkovat 
všem návštěvníkům, kteří nás přišli podpořit v tak velkém počtu. Bylo skvělé vidět, jak se 
lidé dokážou spojit a společně pomáhat. Díky vaší velkorysosti jsme dokázaly vybrat úžas-
nou sumu 24 400 Kč, kterou budeme moci věnovat nemocným dětem.  

Vřele děkujeme také vedení obce Černá v Pošumaví za to, že nám opět umožnili  
uspořádat akci v prostorách obecního úřadu. Paní starostce moc děkujeme za občerstvení 
a její starostlivost. Velké díky patří také panu Ing. Miloslavovi Novotnému (pila Černá) za 
poskytnutí materiálu. Děkujeme za výrobu a složení dřevěných štendrů, které zase pozvedly 
náš bazárek o level víš. Díky patří i panu Václavu Pivcovi, který pro náš bazárek vyrobil  
železné štendry, dále pak místním hasičům za zapůjčení stolů a lavic, a panu Štěrbovi za barvy. 

Těšíme se na vás na podzim, kdy se bude konat další bazárek! Doufáme, že se na něm 
opět setkáme a společně dokážeme pomoci někomu, kdo to potřebuje. 

Ještě jednou moc děkujeme! 
Matky v pohybu 

Usnesení 17/8/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje: 
Zveřejnění záměru pronajmout část pozemku p. č. 203/1 a 1504/1 v k. ú. Černá v Pošumaví  
na parkovací stání a stánkový prodej.   
     
Usnesení 17/9/2024 
Zastupitelstvo obce Černá v Pošumaví projednalo a schvaluje: 
Nesouhlasí s provozováním pobočky Pošta PARTNER . 
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Obecní byty – ano, nebo ne? 
 

Před několika měsíci jsme měli na zastupitelstvu poněkud živější debatu na téma  
obecních bytů. V Černé v Pošumaví jich máme 105, což není ve srovnání se sousedy ani 
málo, ani moc. Porovnat můžete v tabulce a grafu u tohoto článku. Debata byla i nad cenou 
za metr čtvereční, která se někomu zdá příliš nízká a argumentuje průměrnou cenou  
pronájmu (i komerčního) v České republice. Bylo to v souvislosti se zdražením pronájmu  
v obecních bytech od března letošního roku o dvacet procent – zákon nám umožňuje toto 
a ne vyšší zvýšení jednou za tři roky, a to také děláme. Ano, z nízkých částek není dvacet 
procent žádný výrazný skok, ale chceme výrazné skoky? Také v tomto případě jsme na obci 
zjistili ceny pronájmu v obecních bytech u sousedů, i ty můžete porovnat. 
 

Podle mého názoru a některých dalších zastupitelů, bytový fond obce je základním 
kamenem každé obce a pomáhá k demografické rozmanitosti obce tím, že všechny sociální 
vrstvy zůstávají ve svém „poštovním směrovacím čísle”. Tím se podílejí na stabilizaci počtu 
obyvatel i v takové obci jako je naše, kdy pracovní příležitosti netahají za ruce na každém 
rohu. Mnozí musejí za prací dojíždět na své náklady. Ne každý má možnost nebo touhu 
stavět rodinný dům a starat se o něj. Je-li mladý nebo starší člověk sám, nebo zůstal  
s manželkou po odchodu dětí ve dvou, nepotřebují dům s dvěma sty metry, přesto si  
chce zachovat kvalitu života, který u nás prožil a prožívá. A obvykle i přispívá svou prací 
nebo zájmy k sociální soudržnosti, nebo normálně řečeno k dobrým sousedským vztahům. 
Mnohé naše naše nájemníky pravidelně vidíte, jak pomáhají při organizaci na jarmarku  
a při jiných akcích ve prospěch Černé nebo jejího dobrého jména. 

Také z dlouhodobého pohledu je investování do bytového fondu a jeho vylepšování 
důležité. Obec není soukromník, který právem hledí na zisk, pokud možno i rychlý.  
Víte, že ze sta procent zůstává v obecní pokladně pouze daň z nemovitosti, poplatek  
od poskytovatelů úplatného ubytování, poplatek za psa a poplatek za svoz odpadu, i když 
ten zdaleka nestačí na pokrytí nákladů, které platíme svozové firmě. Ostatní příjmy jsou  
z tzv. RUD, čili rozpočtového určení daní. Kraje a obce dostanou stanovený podíl z daní, 
které vybere stát – daň z příjmu fyzických a právnických osob a z DPH. A to je každý rok velká 
neznámá. Záleží totiž na finanční situaci státu. A kolik každá obec dostane, se také liší.  

Jedním z kritérií je i počet obyvatel a jsme opět u toho. Proto naše snaha nejen  
udržovat, ale i rozšiřovat počet obecních bytů, v nichž žijí u nás trvale hlášení občané. 
Kromě faktu, že z rozpočtového určení daní dostaneme víc, nebo alespoň stejně, tak je  
tu i další skutečnost. Do obecní pokladny dostáváme přímo pravidelné platby, do kterých 
vidíme a které lze celkem přesně nadefinovat pro další rok. Samozřejmě s případnými  
neplatiči, nebo s těmi, kteří s naším majetkem zacházejí špatně, se snažíme nejdříve  
mluvit. Obec uzavírá nájemní smlouvy na dobu určitou. Většina si však bydlení ještě  
vylepší na své náklady a po dohodě s obcí. Není možné souhlasit, že údržbou, výměnou 
kotlů na pevná paliva za tepelná čerpadla u bytovek, zvýhodňujeme občany bydlící  
v obecních bytech. Staráme se o náš majetek, což dělá přece každý. Stejně jako se staráme 
o budovy škol, i když tam nechodí děti všech obyvatel. 
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V Černé bydlí 856 občanů (před deseti lety to bylo 831), z toho okolo 200 v našich  

bytech. Dopady, jak by to vypadalo, kdyby tu byly jen současné soukromé rodinné domy, 
nájmy v soukromých bytech a rekreační objekty, si každý dokáže domyslet. Nemusíme  
přemýšlet za roh, stačí pár metrů před sebe. 

Irena Pekárková 
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Duben nám skutečně přinesl aprílové počasí – 
občas jsme mohli stavět sněhuláky a jindy zas běhat 
jen v tričkách. Většinu dní jsme se věnovali poznávání 
naší Země, jejímu svátku 22. dubna a možnostem, jak 
ji chránit, neznečišťovat a třídit odpady. 

Předškoláci při zápisu do základní školy prošli 
první životní zkouškou. Někdo to zvládl hravě, někdo 
s menší nervozitou. 

Předškoláci se také zúčastnili v rámci projektu  
Šablony I – Moderní vzdělávání v ZŠ a MŠ v Černé  
v Pošumaví velmi zajímavého výukového programu 
„Středověk“ v Klášterech Český Krumlov. 

A ještě jednou předškoláci – využili jsme nabídku  
„Plaveckého kurzu“ od paní Adély Černé ze společnosti  
LakeSide apartments Wellness, který je zaměřen na 
výuku základních dovedností nutných pro nácvik  
plaveckých způsobů a sebezáchrany. 

Kolektiv MŠ 

ZÁPIS DO MATEøSKÉ ŠKOLY  

ZŠ a MŠ Černá v Pošumaví oznamuje, že zápis do mateřské školy proběhne  
v úterý 14. května 2024.  

Mezi 10:00 a 14:00 hodinou se dostavte se svým dítětem, osobními doklady,  
vyplněnými a lékařem potvrzenými tiskopisy do budovy mateřské školy. Potřebné 
tiskopisy si vyzvedněte v mateřské škole předem, nebo si je můžete stáhnout  
na našich stránkách: https://zs-mscernavposumavi.cz/.   

K zápisu by se měli dostavit rodiče, jejichž dítě dovrší k 31. 8. 2024 pěti let, tudíž 
je pro ně předškolní docházka ve školním roce 2024/2025 povinná, a dále všichni, 

kteří chtějí umístit své dítě od září 2024, nebo i později v průběhu 
školního roku 2024/2025. V případě nevyhovujícího termínu  

zápisu si lze dohodnout jiný (tel.: 723 024 092). 
Hana Kliková, zástupce pro MŠ 

Zprávičky z naší školičky
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Ze školních lavic 

 
n V dubnu se konal zápis předškoláků do 1. ročníku. Postupně nás navštívilo 11 dětí, 

které za snahu a pěkný výkon dostaly malé dárečky. 
n V dubnu jsme začali jezdit na plavecký výcvik do Volar. Zde se učíme základům 

plavání. 
n V současné době pracujeme v jednotlivých třídách na výtvarné soutěži „Život v lese“. 

Tuto soutěž pořádají VLS Horní Planá.  
n V pátek 26. 4. se dva žáci naší školy zúčastnili Lipenského Plaváčka (závody plavání  

malotřídek). Patrik Rulíšek získal 1. místo a Adélka Benešová (žákyně 1. třídy) si i přes 
velkou konkurenci vybojovala stříbro. Děkujeme p. Adéle Černé za odvoz dětí na  
soutěž. 

                                                             Žáci ZŠ 
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NOVÉ KNIHY  
V NAŠÍ OBECNÍ KNIHOVNĚ  

V ČERNÉ V POŠUMAVÍ  
Pro dospělé 

n    Petra Dvořáková  SÍTĚ 
      Tři příběhy o tom, jak nízké sebevědomí ovlivňuje náš život. Jste  
      ohroženi jen do té míry, do jaké sami sobě nevěříte. Kde je nízké 
      sebevědomí, tam stojí nablízku i manipulátor. A hledá, jak by vás 
      využil ve svůj prospěch. Není lhostejné, zda budete vně, nebo  
      uvnitř sítí. Rybolov začíná!   

Pro menší děti  
n    Martina Drijverová a Vojtěch Otčenášek  PŘÍŠERNÉ BYTOSTI  
       ŽIJÍCÍ VE VODĚ 
      Kniha představuje prapodivné bytosti, které obývají temné hlubiny  
       vod, a zároveň radí, jak se zachovat při setkání s nimi. Představí nám  
       jednotlivé tvory (např. sirény, různé druhy mořských hadů, draků atd.)  
       I když je to pouhá fantazie, nikdo z nás nemůže vyloučit, že tyto bytosti  
       a tvorové skutečně neexistují...  

Pro starší děti  
n    Michaela Burdová  POSELSTVÍ JEDNOROŽCŮ /trilogie/ 
      Vydejte se za dobrodružstvím do Lilandgarie, země posvátných  
      jednorožců! Jednorožci jsou ztělesněním dobra, a dokud drží  
      pohromadě, nemá zlo šanci. Černý čaroděj se však chce zmocnit  
      jednoho z nich a ovládnout celou zemi. Do Lilandgarie se proto  
      vracejí elfové, aby pomohli zachránit dobro. Podaří se království  
      zachránit a nastolit opět rovnováhu světa? 
 

Doporučuji 
n    Michaela Klevisová  DŮM NA SAMOTĚ 
      Další napínavá detektivka od autorky úspěšných knih Kroky vraha  
      a Zlodějka příběhů. Nela po rozchodu s přítelem zůstala sama ve  
      starém mlýně, který původně s partnerem chtěli zrekonstruovat.  
      V téže době bylo v nedalekém lese nalezeno tělo mladé dívky. Při  
      vyšetřování vyjde najevo, že oběť byla naposledy spatřena s bývalým 
      Neliným přítelem. Dvě podobně provedené vraždy se nedávno staly  
      v Praze, a tak není divu, že dosud poklidnou středočeskou vesnicí 
      začne obcházet strach.

Otevřeno je každé úterý od 14 do 19 hodin 
a poslední dvě soboty v měsíci od 9 do 11 hodin.
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Frymballet 

 
Baletky z tanečního souboru Frymballet (v souboru tančí děvčata z celého Lipenska, 

takže i od nás z Černé) se v dubnu úspěšně zúčastnily celorepublikové soutěže Pardubická 
Arabeska a mezinárodní soutěže Na špičkách Brno. Vytančily si dokonce 2 čestná uznání  
a budou se na vás těšit na koncertě 6. června ve Frymburku.
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HASIČI Černá  
Vážení čtenáři,  
       Za uplynulé období jsme byli dne 28. 3. 2024 vysláni k 
transportu pacienta pro ZZS zde v obci. 
       Dále jeden z parťáků absolvoval školení na HZS, aby 
mohl být velitelem družstva. Nejprve absolvoval distanční 
e-learningovou část doma, po úspěšném zvládnutí teorie  
následně absolvoval 6. 4. 2024 prezenční část na HZS Český 
Krumlov. 
       Dne 1. 4. 2024 jsme byli vysláni na jezero se člunem  
k záchraně osob z převrácenéloďky za ostrovem Tajvan. 
Tento zásah pro nás byl specifický s ohledem na dosud  
největší výšku vln.  
       Velitelé našich hašičů dne 6. 4. 2024 absolvovali na HZS 
Český Krumlov pravidelnou prolongaci. Po prolongaci jsme 
rovnou zajeli připravit májku. 
       7. 4. 2024 jsme byli opět vysláni na jezero, tentokrát odchytit labuť, která měla v krku 
zapíchlý rybářský háček a ze zobáku jí koukal necelý metr sartuny. 
       14. 4. 2024 jsme na žádost obce provedli u tiskárny řezání asfaltu kolem lamp veřejného 
osvětlení, aby během jejich výměn nedošlo k vytrhání asfaltu ze silnice. Následně jsme  
absolvovali výcvik práce s motorovými pilami. 

tomtho 

Zveme vás na další společné tvoření do knihovny Černé v Pošumaví.  
Kdy: úterý 21. května od 15:30 do 17:30.   
Téma: KORÁLKY   
Vhodné pro začátečníky i přeborníky,  
pro děti i dospělé.  
Materiál a občerstvení zajištěno!  
S sebou dobrou náladu a chuť tvořit.   
Info:  Anna Poláková (annapol.1@seznam.cz,  
           723 583 574) nebo přímo v knihovně  
           u paní Marcely Novotné 
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       Tak vážení čtenáři, pojďte se mnou na 
projížďku minulými časy, přičemž si tento-
krát uděláme zastávku v roce 1994. To  
příslovce – už – v nadpisu bych já nahradil 
spíše jiným, a to – teprve. Zdá se mi, jako  
by to bylo včera. Byl jsem tehdy ve funkci 
ředitele st. podniku Statek Frymburk, kte-
rý ovšem již nic neprovozoval. Jen jsme  
dodělávali restituce a privatizaci. Tehdy to 
na každém statku vypadalo jinak, kde toho 
zbývalo nejméně, tak se přiřadilo k jinému. 
Takže já, se svými dvěma spolupracovníky, 
dostal k dodělání Statek Kyselov a za půl 
roku i Statek Malonty. Když oba dva již 
téměř skončily, my to na Frymburku do- 
dělali a když jsme byli i my téměř u kon- 
ce, předali jsme vše zase Statku Kájov.  
A všechny statky pak nakonec dodělával 
Statek Nové Hrady. To jen tak na úvod  
pro povšechnou znalost jsem si dovolil  
i něco o sobě a nyní se projdeme ve zkratce 
křížem krážem daným rokem naší obcí.  
Statek Černá v Pošumaví však na rozdíl od 
ostatních nebyl normální cestou ukončen, 
protože vykazoval dluhy, které vysoce  
překračovaly pohledávky, a tak musel být 
dán do konkursního řízení. V čele se vystří-
dalo šest konkurzních správců a teprve  
15. 9. 2016 byl vymazán z rejstříku. Země-
dělskou výrobu zde již v počátcích převzala 
známá dostihová jezdkyně Eva Palyzová, 
která vytvořila se svým synem firmu Ca-
vallo, s.r.o., v prostorách se však nehospo-
dařilo. Pouze byl vždy navezen dobytek, 
který spásal pastviny od Černé hory  
k Muckovu.  
       Lom kamene směrem k Bližné patřil 

firmě Strabag – Bohemia a hospoda Na  
rozcestí čp. 29 byla první restitucí, která  
byla vydána v červenci 1994 oprávněným 
osobám rodiny Tomandlových.  
       V osadě Muckov byla instalována  
veřejná telefonní stanice a v bývalém ry-
bářském domku čp. 39 byla od 1. května  
zřízena policejní stanice Obvodního oddě-
lení Horní Planá.  
       Čistírna odpadních vod byla uvedena 
do provozu již rok předtím, během roku 
1994 se však dokončovala výstavba nového 
systému kanalizace. 
       Obec tehdy vlastnila 70 ha lesů a zjišťo-
vali se postupně další vlastníci. Určité  
těžkosti byly s pozemky, neboť ty pro obec 
potřebné pro další výstavbu nechtěli res- 
tituenti ani prodat ani směnit. Z objektu  
bývalého zdravotního střediska čp. 47  
vznikl nový hotel REX, nákupní středisko 
Baník, na místě objektu bývalé pošty  
čp. 59, uvedla rodina Baníkova v červenci 
do provozu a Miroslavu Baníkovi ml. byla 
prodloužena nájemní smlouva na veřejné 
tábořiště Jestřábí II. Autokemp V Olšinách 
měli tehdy v nájmu manželé Holcovi a tu-
ristickou ubytovnu dostala do pronájmu 
paní Sterzingerová z Větřní. V budově  
čp. 10 vznikl Lila bar, kde Marie Lavičková  
v celkem slušném prostoru zajišťovala ně-
kolik druhů jídel a nápojů pro návštěvníky. 
       V tomto roce byla v provozu hospodská 
zařízení, ovšem zda vznikla tento rok nebo 
předtím, si již nejsem absolutně jist. Tak 
např. Miroslav Němeček zřídil ve své garáži 
jednoduchou „hospodu“ v létě dobře fun-
gující. Bývalé rekreační zařízení Jihočeských 

Už je to třicet let
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tiskáren otevřela majitelka paní Baborová 
jako hostinec U čerta. V prostorách svého 
rodinného domu zřídil restaurační zařízení 
s využitím herních automatů pan Jaroslav 
Madej a v garáži svého domu na Bližné  
zřídil Miroslav Čurda rovněž jednoduchou 
hospodu, zejména pro osadníky a chataře. 
Fungovala i tzv. Adéla, zařízení nižší cenové 
třídy na místě bývalého statkového ředitel-
ství a restaurační provoz Staviva na Bližné. 
       K 1. září začalo na Základní školu v 
Černé v Pošumaví chodit 36 žáků, ředitel-
kou byla Bohumíra Smolenová a k 15. září 
nastoupila nová učitelka Michaela Roko-
sová.  
       V Mateřské škole bylo umístěno 45 dětí, 
ředitelkou byla Dana Pechová.  
       V období velikonočních svátků byl  
otevřen přechod z Kyselova do Aigenu  
a Schläglu, ovšem pouze pro pěší a cyklisty 
a s platnými doklady. Na Štědrý den se na 
hranici uskutečnilo již tradiční setkání  

představitelů obou obcí s předáním  
Betlémského světla. 
       V tomto roce se narodilo 15 dětí,  
7 občanů zemřelo, 15 lidí do obce přišlo,  
18 jich z obce odešlo, takže na konci roku  
v obci bylo 798 obyvatel. Nejstarší občan-
kou byla paní Valerie Kotrčová, maminka 
paní Irmy Soustružníkové. V květnu se  
dožila 98 let, bohužel 1. listopadu zemřela. 
       Manželé Žilíkovi oslavili zlatou svatbu. 
       V listopadu se konaly komunální volby. 
Kandidovalo celkem 23 občanů, zastupitelů 
bylo devět, starostou byl poměrem 6:3  
zvolen Ing. Jan Novák a místostarostou  
rovněž 6:3 Ing. František Záhora. 
       Ze všeobecných událostí je možno 
vzpomenout zahájení vysílání televizní  
stanice NOVA, kardinálem byl jmenován  
biskup Miroslav Vlk, obec Vyšší Brod byla 
povýšena na město a do Českého Krumlova 
zavítal prezident Václav Havel. 

frza 
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